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PROTOKÓŁ NR X/25 

X sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 24 lutego 2025 r. 

X sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 24 lutego 2025 r. 

o godz. 12:00 w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

w  Poznaniu , al.  Niepodległości 34. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 

Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa 

Wielkopolskiego. 

Głos z mównicy zabrał radny Adam Bogrycewicz, który na ręce Przewodniczącej Tatiany 

Sokołowskiej złożył kierowane do całego Sejmiku podziękowania od Gminy Lubasz za 

współpracę w 2024 roku. Mówca dodał też kilka słów na temat wspomnianej gminy. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zaproponowała dwie zmiany w porządku obrad: 

- dodanie jako pkt 2a. Ślubowanie Radnego Województwa Wielkopolskiego. 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

- przesunięcie punktu 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Sejmiku Województwa Wielkopolskiego jako punkt 2b. 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

PORZĄDEK OBRAD X SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

2a.  Ślubowanie Radnego Województwa Wielkopolskiego. 



2b. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. /druk 11/ 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 1/                     

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 2/ 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie pomocy finansowej Miastu 

Gniezno. /druk nr 3/ 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr VII/152/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 25 listopada 2024 r. w sprawie: powierzenia Gminie Brudzew 

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarzadzania publiczną drogą wojewódzką 

nr 470 na odcinku przebiegającym przez teren Gminy Brudzew, Gminy Turek oraz Miasta 

Turek. /druk nr 4/ 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Trzcianka zadania 

zarządzania publicznymi drogami wojewódzkimi nr 178 i 180 w granicach 

administracyjnych miasta Trzcianka w zakresie bieżącego utrzymania czystości oraz 

pielęgnacji zieleni przydrożnej. /druk nr 5/ 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Mosina zadania 

zarządzania publicznymi drogami wojewódzkimi nr 430 i 431 w granicach 

administracyjnych miasta Mosina w zakresie pielęgnacji zieleni przydrożnej. /druk nr 6/ 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu i Gminie Szamotuły na dofinansowanie 

organizacji XI Ogólnopolskiego oraz V Powiatowego Przystanku Przyszłość a Ty (PaT) 

w Szamotułach. /druk nr 7/ 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr V/113/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 30 września 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez 

Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące 

w 2024 roku w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa 

Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026. /druk nr 8/ 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia petycji dotyczącej budowy ciągu pieszo-

rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 180 na odcinku Piła - Stobno. /druk nr 9/ 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o dokonanie zmiany uchwały 

Nr XXXIX/941/17 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2017 r.  



w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub 

zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. /druk nr 

10/ 

14. Punkt przeniesiony do punktu 2b. 

15. Informacja w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

mianowanych i dyplomowanych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego – zgodnie z art. 30a 

Karty Nauczyciela. /druk nr 12/ 

16. Informacja na temat stanu wdrażania Działań w ramach programu Fundusze Europejskie 

dla Wielkopolski 2021-2027 realizowanych przez Departament Wdrażania EFS (wg stanu 

na 31.12.2024 r.) . /druk nr 13/ 

17. Sprawozdanie z prac Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 2024 roku. /druk 

nr 14/ 

18. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 15/ 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2a. Ślubowanie Radnego Województwa Wielkopolskiego. 

Ślubowanie złożyła nowa radna Pani Justyna Pankowska.  

Następnie głos zabrał były radny Dawid Murawa, który z uwagi na fakt, iż został powołany na 

stanowisko dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu, musiał zrzec się mandatu. 

Podziękował on wszystkim zgromadzonym za współpracę w tej kadencji. Następnie 

podziękowano za pracę odchodzącym na emeryturę Dyrektorom: Panu Tomaszowi Wiktorowi 

z Departamentu Sportu i Turystyki oraz Panu Ryszardowi Taciakowi z Kancelarii Sejmiku. Głos 

z mównicy zabrali odpowiednio Marszałek Marek Woźniak oraz Wicemarszałek Wojciech 

Jankowiak, podkreślając dokonania obu Panów i dziękując im za współpracę. 

 

Ad 2b. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/208/25 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093354_uchwaanrx20825.pdf


Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Tomasz Wojtiuk oraz Jan Grzesiek zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 1/          

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 12. 

Uchwała nr X/209/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 2/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 12. 

Uchwała nr X/210/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie pomocy finansowej 

Miastu Gniezno. /druk nr 3/ 

Radny Łukasz Grabowski stwierdził, że cieszy się, iż Miasto Gniezno jest wspomagane 

w uroczystościach związanych z rocznicą koronacji. Dodał jednak, że odnosi wrażenie, iż te 

obchody są marginalizowane, a ich charakter staje się coraz bardziej lokalny. Zapytał, czy 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego planuje jeszcze w jakiś sposób włączyć się w te 

obchody. 

Marszałek Marek Woźniak odpowiedział, że nie rozumie dlaczego radny mówi 

o lokalności obchodów. Mówca poinformował, że w kluczowym momencie, w Gnieźnie, ma 

odbyć się posiedzenie Sejmu i Senatu z prawdopodobnym udziałem Prezydenta. Drugim 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093355_uchwaanrx20925.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093356_uchwaanrx21025.pdf


elementem ma być koncert z udziałem parlamentarzystów. Ma to charakter obchodów 

centralnych koronacji. Z kolei we wrześniu odbędzie się realizowany przez Prymasa Polski zjazd 

gnieźnieński, który ma charakter międzynarodowy. Władze Gniezna i powiatu gnieźnieńskiego 

także mają zaplanowane swoje uroczystości. Oprócz dotacji Samorząd Województwa 

Wielkopolskiego włącza się w drobniejsze przedsięwzięcia. 

Radny Michał Zieliński dopytał kiedy będzie znany szczegółowy program obchodów. 

Marszałek Marek Woźniak zwrócił uwagę, że funkcjonuje specjalna strona 

internetowa Miasta Gniezna, gdzie znajdują się informacje dotyczące planowanych wydarzeń, 

które będą odbywały się w związku z obchodami. 

Radny Łukasz Grabowski podziękował za odpowiedź. Zwrócił uwagę, że zrezygnowano 

z formuły Zgromadzenia Narodowego na rzecz zwykłego spotkania posłów i senatorów. 

Mówca zaapelował także o zorganizowanie posiedzenia Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w Gnieźnie. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/211/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr VII/152/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 25 listopada 2024 r. w sprawie: powierzenia Gminie Brudzew 

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarzadzania publiczną drogą wojewódzką nr 

470 na odcinku przebiegającym przez teren Gminy Brudzew, Gminy Turek oraz Miasta Turek. 

/druk nr 4/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/212/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Trzcianka 

zadania zarządzania publicznymi drogami wojewódzkimi nr 178 i 180 w granicach 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093356_uchwaanrx21125.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093357_uchwaanrx21225.pdf


administracyjnych miasta Trzcianka w zakresie bieżącego utrzymania czystości oraz 

pielęgnacji zieleni przydrożnej. /druk nr 5/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/213/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Mosina zadania 

zarządzania publicznymi drogami wojewódzkimi nr 430 i 431 w granicach administracyjnych 

miasta Mosina w zakresie pielęgnacji zieleni przydrożnej. /druk nr 6/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/214/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu i Gminie Szamotuły na dofinansowanie 

organizacji XI Ogólnopolskiego oraz V Powiatowego Przystanku Przyszłość a Ty (PaT) 

w Szamotułach. /druk nr 7/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/215/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr V/113/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 30 września 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez 

Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące 

w 2024 roku w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 

2022 – 2026. /druk nr 8/ 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093357_uchwaanrx21325.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093357_uchwaanrx21425.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093358_uchwaanrx21525.pdf


Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/216/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia petycji dotyczącej budowy ciągu pieszo-

rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 180 na odcinku Piła - Stobno. /druk nr 9/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/217/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o dokonanie zmiany uchwały 

Nr XXXIX/941/17 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2017 r.  

w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub 

zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. /druk nr 10/ 

Radny Michał Zieliński odniósł się do uchwały XXXIX/941/17 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. Przypomniał, że kilka miesięcy temu odbyła się burzliwa debata odnośnie 

terminów w niej zawartych. Przedstawiony na dzisiejszej sesji wniosek jest formą dezaprobaty 

dla tych zapisów. Od kilku miesięcy można obserwować odwilż w rozmowach związanych 

z Zielonym Ładem. Zdaniem radnego powinno się wrócić do pewnych zapisów w tej uchwale. 

Należałoby się zastanowić czy oprócz dofinansowywania wymiany pieców nie przeznaczyć 

także środków na stosowanie odpowiednich filtrów. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski podziękował za ten głos. Uchwały antysmogowe 

są bardzo szerokie i nie zakazują używania pieców 5 klasy. Wyraził swoje zadowolenie, że są 

różne możliwości wsparcia w procesie wymiany źródeł ciepła. Podkreślił, że wysoka jakość 

powietrza wpływa na jakość życia w regionie. Mówca uważa, że należy kontynuować te 

działania. Podkreślił też, że wszystkie działania poprzedzone są dogłębną analizą. 

Radny Adam Bogrycewicz powiedział, że w ubiegłym tygodniu spotkał się 

z mieszkańcami Chodzieży i zapytano go czy głosował za uchwałą antysmogową. Stwierdził, że 

prace nad nią trwały w czasie, gdy on nie był jeszcze radnym, tj. w kadencji 2014–2018. Jego 

zdaniem podjęcie tej uchwały było błędem i należy to poprawić. Zwrócił uwagę, że Premier 

Donald Tusk wypowiedział się ostatnio bardzo krytycznie o Zielonym Ładzie. Zauważył, że 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093358_uchwaanrx21625.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093358_uchwaanrx21725.pdf


Wielkopolan szczególnie dotykają kontrole straży miejskiej. Stwierdził, że energia elektryczna 

i gaz są coraz droższe. Dziesiątki gmin kierowały apel do Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego, aby zmienić terminy zawarte w uchwale antysmogowej. Powiedział, że 

mieszkańcy województwa nie są gotowi, by spełnić wymagania tej uchwały, podobnie jak 

zasoby komunalne gmin. Przepisy prawne zaczynają utrudniać życie, a nawet prześladować 

Wielkopolan, którzy mają coraz więcej trosk natury finansowej. Mówca przypomniał, że stacje 

badawcze jakości powietrza nie są równomiernie rozłożone w całym województwie. 

Zaznaczył, że pochodzi z północy regionu, gdzie jest dużo lasów i tam nie ma mierników jakości 

powietrza. Trucicielami Wielkopolski są duże aglomeracje. Na koniec mówca zaapelował 

o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej w celu zmiany zapisów uchwał antysmogowych.  

Radny Wiesław Ratajczak zwrócił uwagę na argument zawarty we wniosku, którego 

dotyczy uchwała. Wnioskodawca zwraca uwagę, że osoby występujące z wnioskiem o 

dofinansowanie są zobowiązywane do usuwania kotłów na paliwo stałe. Wobec niepewnej 

sytuacji w naszej części świata przerwy w dostawie energii i gazu mogą na wiele dni wyłączyć 

ogrzewanie w nieruchomościach.  

Członek Zarządu Jacek Bogusławski wyjaśnił, że uchwały antysmogowe nie mają 

takiego zapisu. Takie wymogi mogą stawiać podmioty wypłacające dotacje. Zaznaczył też, że 

wiele tysięcy Wielkopolan wymieniło swoje źródła ciepła. Jakość powietrza w województwie 

bardzo się poprawia i widać, że uchwały antysmogowe działają. Stacje monitorujące jakość 

powietrza nie podlegają samorządowi województwa, tylko innym instytucjom. 

Radny Marek Sowa zaznaczył, że chodzi o tempo wprowadzanych zmian. Zapytał jaki 

jest uzysk z wymiany stalowego, czy żeliwnego pieca na nowy stalowy, czy żeliwny, skoro te 

piece trzeba wyprodukować i w tym procesie zużywana jest duża energia. Uzysk ekologiczny 

jest tutaj marny. Za granicą jest wojna i likwidowanie starych pieców, na takie zasilane 

paliwami niekopalnymi jest błędem. Zaapelował o zwolnienie tempa w tej sprawie. 

Marszałek Marek Woźniak stwierdził, że przedmówcom pomieszały się kwestie 

Zielonego Ładu z emisją CO₂ i uchwałą antysmogową. Celem uchwały antysmogowej jest to, 

aby mieszkańcy nie truli się nawzajem, spalając w określonych źródłach uzyskiwania ciepła złej 

jakości paliwa, w złych warunkach obróbki termicznej i aby nie było w powietrzu szkodliwych 

elementów negatywnie oddziaływujących na drogi oddechowe. Ma to też dać narzędzie 

lokalnym samorządom do egzekwowania wymiany szkodliwych źródeł ciepła w miarę swoich 

możliwości. Dodał, że trzeba robić wszystko, aby wymienić te źródła ciepła na 

nowocześniejsze, ale nie jest konieczne eliminowanie spalania dobrej jakości węgla. Nie ma to 

nic wspólnego z Zielonym Ładem, czy emisją CO₂. Mówca powiedział, że zdaje sobie sprawę, 

że z populistycznego punktu widzenia dobrze jest powiedzieć, „nic od was nie chcemy, cieszcie 

się tym co macie”. Należy jednak pamiętać, że jest to zagrożenie zdrowia i życia sąsiadów. 

Marszałek stwierdził, że zdaje sobie sprawę, że są różne sytuacje życiowe, ale to należy do 

oceny władz lokalnych. 



Radny Adam Bogrycewicz odniósł się do wypowiedzi Marszałka. Jego zdaniem gminy 

nie mają prawa różnie do tego podchodzić. Uchwała antysmogowa obowiązuje na terytorium 

całego województwa. Na północy Wielkopolski jest mniejsze zagęszczenie mieszkańców, 

różna jest także zamożność społeczeństwa w poszczególnych regionach. Stwierdził, że może 

te elementy warto uwzględnić w uchwale. 

Marszałek Marek Woźniak odpowiedział, że Samorząd Województwa Wielkopolskiego 

daje narzędzie do egzekwowania czystego powietrza zakładając, że każdy mieszkaniec 

Wielkopolski ma prawo do tego samego poziomu zdrowia. 

Na zakończenie Przewodnicząca Tatiana Sokołowska podkreśliła, że zdrowie jest 

najważniejsze. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23, 

przeciw: 13, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr X/218/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14. Punkt przeniesiony i rozpatrzony jako pkt 2b. 

Ad 15. Informacja w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

mianowanych i dyplomowanych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego – zgodnie z art. 30a 

Karty Nauczyciela. /druk nr 12/ 

Radni zapoznali się z informacją. 

 

Ad 16. Informacja na temat stanu wdrażania Działań w ramach programu Fundusze 

Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 realizowanych przez Departament Wdrażania EFS 

(wg stanu na 31.12.2024 r.) . /druk nr 13/ 

Radni zapoznali się z informacją. 

 

Ad 17. Sprawozdanie z prac Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 2024 roku. 

/druk nr 14/ 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

Ad 18. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego 

w okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 15/ 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832030/pliki/20250226093359_uchwaanrx21825.pdf


Ad 19 Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację w sprawie opracowania narzędzia 

nagradzania wybitnych sukcesów Wielkopolan w sportach nieolimpijskich. 

Radny Adam Bogrycewicz poruszył temat elektryfikacji linii kolejowej Piła-Krzyż. 

Zaapelował do Marszałka, aby wystąpił do Ministra Infrastruktury, a także do Premiera 

w sprawie dofinansowania modernizacji przez PKP S.A. dworca kolejowego w Trzciance. 

Poinformował, że w czasie rządów Prawa i Sprawiedliwości dworzec ten został wpisany na listę 

podstawową programu inwestycji dworcowych 2024-2030. Obecnie słychać informacje, że 

trwają analizy i audyty. Zauważył, iż obecny rząd funkcjonuje już kilkanaście miesięcy i nie widzi 

uzasadnienia przewlekłości tych spraw. Ponadto z dniem 1 marca w Niemczech przy granicy z 

Polską, w mieście Eisenhüttenstadt, rusza ośrodek dla migrantów. W komunikacie publicznym 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych Niemiec czytamy: Ze względu na dobre kontakty 

Brandenburgii z sąsiednimi województwami Polski, punktem ciężkości działalności ośrodka w 

Eisenhüttenstadt ma być odsyłanie migrantów do Polski. Województwo Wielkopolskie ma 

partnerstwo z Brandenburgią, dlatego radny poprosił Marszałka o przedstawienie Sejmikowi 

informacji, czy w tym temacie trwają rozmowy z Brandenburgią. Zaapelował także, aby 

Marszałek blokował wszelkie porozumienia i uzgodnienia w tym zakresie. Przypomniał 

zdarzenie jakie miało miejsce podczas wyjazdu studyjnego radnych do Francji. W Bordeaux 

wieczorem radni szukali miejsca gdzie mogliby zjeść kolacje. Wtedy mówiono im, w które 

uliczki można wejść, a w które dla własnego bezpieczeństwa lepiej nie wchodzić. Widać było 

ludność obcą kulturowo, która rozkładała koce, materace i zaczynała nocne życie. Osoby te 

zaczepiały przechodniów, stawały się agresywne. Zauważył, że jeśli ktoś przyjrzy się polityce 

Premiera Donalda Tuska to w oficjalnych komunikatach jest informacja o niewpuszczaniu 

migrantów. Tymczasem w rzeczywistości wygląda to zupełnie inaczej niż pokazują to niektóre 

media. Stwierdził, że osoby z Warszawy mówią, że są opracowywane, a wręcz gotowe 

dokumenty jak mają postępować różne instytucje z migrantami. Mowa jest o zabezpieczeniu 

pieniędzy z KPO dla urzędów pracy na pomoc migrantom. Na koniec dodał, iż błędna polityka 

Niemiec odnośnie migrantów nie może dotykać Polski, w której obecnie żyjemy bezpiecznie. 

Radny Marek Sowa złożył interpelację w sprawie bezpośrednich połączeń kolejowych 

między Lesznem i Kaliszem. 

Radny Marek Sowa złożył zapytanie w sprawie przywrócenia funkcjonowania Oddziału 

Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym w Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym 

im. dr. Jana Jonstona w Lesznie. 

Radna Joanna Szczechowska złożyła interpelację w sprawie istniejących i tworzonych 

Centrów Integracji dla Cudzoziemców w województwie wielkopolskim. 

Radny Wojciech Firlej złożył interpelację w sprawie linii kolejowej Leszno – Głogów. 

Radna Małgorzata Nowak złożyła interpelację w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu 

Krotoszyńskiego w sprawie ochrony wód podziemnych, oszczędnego gospodarowania ich 

zasobami oraz zaprzestania ich eksploatacji przez fermy wielkoprzemysłowe. 
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Radna Małgorzata Nowak złożyła interpelację w sprawie skomunikowania połączeń 

kolejowych Kolei Wielkopolskich z pociągami dalekobieżnymi oraz wprowadzenia 

dodatkowych kursów na trasie Krotoszyn - Poznań. 

Radny Filip Żelazny złożył interpelację w sprawie interwencyjnego ośrodka 

preadopcyjnego w Poznaniu. 

Radny Filip Żelazny złożył interpelację w sprawie Wielkopolskiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego. 

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie budowy obwodnicy Zaniemyśla. 

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie konkursu na stanowisko dyrektora 

Teatru Wielkiego im. Stanisława Moniuszki w Poznaniu. 

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie możliwości wprowadzenia 

rejestru umów zawieranych przez instytucje kultury, dla których organizatorem jest Samorząd 

Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie Centrów Integracji Cudzoziemców 

na terenie województwa wielkopolskiego. 

Radny Andrzej Pichet złożył interpelację w sprawie połączeń kolejowych. 

Radny Andrzej Pichet złożył interpelację w sprawie podjęcia kolejnych działań 

w zakresie połączeń kolejowych. 

Członkini Zarządu Pani Katarzyna Kretkowska odniosła się do wypowiedzi radnej 

Joanny Szczechowskiej dot. miejsc gdzie mają powstać Centra Integracji dla Cudzoziemców. 

Mówczyni zaznaczyła, że istnieją one od ponad 6 lat. Województwo Wielkopolskie było w tej 

kwestii pionierem. W tym roku powstanie kolejne takie centrum. Centra mają dobre 

doświadczenia. Stwierdziła, że chciałaby oddemonizować ich działalność. Zaznaczyła, że 

cudzoziemcy żyją i pracują w Polsce.  

 Radna Joanna Szczechowska odpowiedziała, że ta wypowiedź nie uspokaja jej 

w żadnym stopniu. Podkreśliła, że pytała też o istniejące centra, a nie tylko planowane. 

 Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że jego interpelacja oraz ta złożona przez radną 

Joannę Szczechowską mniej dotyczą czasu minionego, a bardziej troski o przyszłość. Naturalne 

jest, że żyją u nas obcokrajowcy i zajmują jakąś część rynku pracy. Radni obawiają się tego, co 

dotyka dzisiaj Niemcy i Francję. Chodzi o rzeszę napływających do Europy młodych mężczyzn, 

którzy koczują na ulicach Berlina, Paryża i innych dużych miast. Zapowiadane ośrodki mają 

przyjmować ludność obcą kulturowo, niezweryfikowaną pod żadnym względem.  

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska przerwała wypowiedź radnego i zwróciła się 

z prośbą o wyartykułowanie pytania przez mówcę.  

Radny poprosił, aby mu nie przerywać wtedy wyartykułuje swoje pytanie. Wspomniał 

o działaniach rządu wobec polityki migracyjnej. Zauważył, że są to realne problemy i obawy 

Wielkopolan. 
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 Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że nie ma żadnych uzgodnień z Brandenburgią 

w kwestii transferu migrantów. Jeżeli do takich rozmów miałoby dojść to Zarząd o tym 

poinformuje. Centrum Integracji Cudzoziemców było projektem rządu Prawa i 

Sprawiedliwości. Na mocy tej umowy powstało ich 5. Miały one za zadanie opiekę nad 

osobami, które potrzebują pomocy ze strony polskiej administracji. Po tym pilotażu było 

założenie, że takie centra powstaną w całej Polsce. Są one objęte projektem w ramach 

Funduszu z Unii Europejskiej. Na najbliższe lata dofinansowanie unijne na ten cel wyniesie 

ponad 15 mln zł. Jest to pozytywny projekt. Mówca stwierdził, że to co było dziś poruszane na 

sesji, to narracja polityczna i propaganda znana z Telewizji Republika. Zdaniem Marszałka jest 

to spreparowana narracja mająca na celu wywołanie u ludzi niepokoju. Z faktów wynika, że to 

poprzedni rząd przepuścił przez granice kilkaset tysięcy osób bez kontroli. 

 

Ad 20.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

Tatiana Sokołowska zamknęła X Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Patryk Szczechowiak 

 


